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Inleiding 
Per brief van 26 augustus 2022 hebben Lauraine van den Berg en Peter 
Varenbrink  van de fractie van de PvdA uw college een aantal schriftelijke 
vragen ex art 46 RvO gesteld over de opvangcrisis. Bijgaand treft u de 
beantwoording aan. 
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SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
EX ART. 46 RvO

deventer.pvda.nl  |  fractie@pvdadeventer.nl

26-08-2022

Betreft: schriftelijke vragen opvangcrisis 

Geacht College,

Al geruime tijd zijn honderden mensen in Ter Apel gedwongen buiten te slapen. Er is 

onvoldoende beschutting, er zijn weinig wc’s en door een gebrek aan hygiëne kampen 

mensen met huidziekten. Artsen Zonder Grenzen is naar de locatie gegaan om hulp te 

bieden. Het is voor het eerst dat de internationale hulporganisatie actief is in Nederland. Dit 

roept bij de PvdA fractie verontwaardiging en schaamte op. In een welvarend land als 

Nederland kan het niet zo zijn dat we deze mensonwaardige situatie toestaan. Deventer 

heeft al verschillende maatregelen getroffen. Maar zolang er nog mensen zijn die niet op 

een humane manier opgevangen kunnen worden heeft wat ons betreft iedere gemeente de 

plicht om hulp te bieden. Graag willen wij kijken naar wat er nog meer mogelijk is in 

Deventer.

De PvdA-fractie heeft n.a.v. het voorgaande de volgende vragen aan het college:

1. Is het college van mening dat de situatie in Ter Apel onacceptabel en mensonwaardig 

is?

2. Wat doet de gemeente op dit moment in het aanbieden van opvangplekken? 

3. Is het college van mening dat er naast wat er al geregeld en toegezegd is aan extra 

opvangplekken gekeken moet worden naar of en zo ja wat er nog meer mogelijk is, 

rekening houdend met voorziening in basisbehoeften en medische zorg?

4. Hoe kunnen inwoners betrokken worden bij het menswaardig organiseren van (extra) 

opvang in Deventer? 

5. Is het college bereid op zeer korte termijn een of meerdere locaties beschikbaar te 

stellen voor tijdelijke noodopvang in bijvoorbeeld een sporthal of een ander pand? Is 

het college daarbij bereid om ook naar panden te kijken die op dit moment niet 

leegstaan maar in overleg wellicht wel tijdelijk gebruikt kunnen worden?

6. De tijdelijke opvangplekken aan de Singel en Wittenstein zijn binnenkort 

waarschijnlijk niet langer beschikbaar. Is het college bereid te kijken naar manieren 

om hetzelfde aantal plaatsen op andere locaties beschikbaar te kunnen stellen of de 

huidige locaties langer open te houden? 
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Geachte mevrouw Van den Berg en meneer Varenbrink,

In uw brief van 26 augustus 2022 heeft u ons college schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld over 
de opvangcrisis. Ons antwoord is als volgt.

Vraag1
Is het college van mening dat de situatie in Ter Apel onacceptabel en mensonwaardig is?

Antwoord
Ja, het college vindt de situatie in Ter Apel ook onacceptabel en mensonwaardig.

Vraag 2
Wat doet de gemeente op dit moment in het aanbieden van opvangplekken? 

Antwoord
We hebben al sinds de jaren ‘90 opvang op AZC Schalkhaar. Sinds 2020 heeft het college een 
bestuursovereenkomst met het Centraal Orgaan opvang asielzoekers (COA) voor onbepaalde tijd 
voor AZC Schalkhaar, daar worden 550 mensen opgevangen met daarbij sinds 2020 ook 100 
bufferplekken voor bepaalde tijd.

Daarnaast heeft het college van burgemeester en wethouders de locatie Wittenstein sinds medio 
december 2021 tijdelijk aangeboden aan het COA om onderdak te bieden aan vluchtelingen. Er is 
afgesproken met de eigenaren van de grond dat deze tijdelijke noodopvang geen gevolgen heeft voor 
de ontwikkeling van de locatie Wittenstein naar een woonfunctie. Deze bestuursovereenkomst aan 
het einde van het jaar af, omdat deze locatie dan verder ontwikkeld wordt.

Ook bieden we circa 360 Oekraïners onderdak aan de Keulenstraat, Keizerstraat en Singel.

Vraag 3
Is het college van mening dat er naast wat er al geregeld en toegezegd is aan extra opvangplekken 
gekeken moet worden naar of en zo ja wat er nog meer mogelijk is, rekening houdend met 
voorziening in basisbehoeften en medische zorg?



Antwoord
Het college onderzoekt wat we maximaal kunnen doen om opvangplekken te organiseren. Denk 
hierbij aan de noodopvang in Wittenstein, jarenlange opvang op het AZC Schalkhaar en de opvang 
voor Oekraïners.

In afstemming met de gemeenten binnen de veiligheidsregio zal de gemeente Deventer in ieder geval 
van begin oktober tot einde van het jaar extra crisisnoodopvangplekken moeten gaan regelen. Voor 
Deventer gaat dat over minimaal 52 extra plekken. Het college is voornemens om hier een goede 
locatie voor te zoeken waar mensen een menswaardige opvang kunnen krijgen. Niet elke locatie is 
namelijk geschikt voor langdurige opvang. 

Vraag 4
Hoe kunnen inwoners betrokken worden bij het menswaardig organiseren van (extra) opvang in 
Deventer? 

Antwoord
Inwoners die zich betrokken voelen voor het organiseren van opvang in Deventer verwijzen wij naar 
Deventer Doet. Wij hebben afspraken met deze organisatie rondom het vrijwilligerswerk voor de 
opvang van verschillende doelgroepen.

Bij de start van een nieuwe locatie voor de opvang van vluchtelingen nodigen wij de omgeving altijd 
uit om hen te informeren en om wensen en bedenkingen te bespreken. Ook zorgen we voor een 
aanspreekpunt zodra de locatie in bedrijf is.

Vraag 5
Is het college bereid op zeer korte termijn een of meerdere locaties beschikbaar te stellen voor 
tijdelijke noodopvang in bijvoorbeeld een sporthal of een ander pand? Is het college daarbij bereid om 
ook naar panden te kijken die op dit moment niet leegstaan maar in overleg wellicht wel tijdelijk 
gebruikt kunnen worden?

Antwoord
Ja die bereidheid heeft het college. Op dit moment wordt er gekeken naar de mogelijkheden.

Vraag 6
De tijdelijke opvangplekken aan de Singel en Wittenstein zijn binnenkort waarschijnlijk niet langer 
beschikbaar. Is het college bereid te kijken naar manieren om hetzelfde aantal plaatsen op andere 
locaties beschikbaar te kunnen stellen of de huidige locaties langer open te houden? 

Antwoord:
De crisisnoodopvang in de Singel heeft drie weken in juli plaatsgevonden. Sinds half augustus 
worden hier 156 Oekraïners opgevangen tot in ieder geval mei 2023. Daarmee is deze locatie niet 
beschikbaar voor CNO. Deze locatie is geen bezit van de gemeente.

Wittenstein loopt tot einde van dit jaar, zie ook het antwoord op vraag 2. Het college heeft een 
opdracht gegeven om te zoeken naar een plek voor crisisnoodopvang voor minimaal 52 personen. De 
raad zal hierover worden geïnformeerd zodra er meer duidelijkheid over is.

Daarnaast wil het college inzetten op het snel toevoegen van flexwoningen aan de woningvoorraad, 
zodat we de opvangcrisis kunnen helpen middels het uitstromen van statushouders uit de AZC’s 
(landelijk zitten er circa 17.000 statushouders in AZC’s van de ruim 40.000 beschikbare 
opvangplekken). Daarom is het college ook bezig met de ontwikkeling van een tussenvoorziening op 
AZC Schalkhaar voor circa 100 personen waar de nieuwe inwoners van Deventer kunnen beginnen 
met hun inburgering. Zie voor een toelichting de raadsmededeling 2022-718 over de stand van zaken 
over de tussenvoorziening, statushouders en opvang vluchtelingen.



Burgemeester en wethouders van de gemeente Deventer,
de secretaris, de burgemeester,

M.A. Kossen R.C. König
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